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Zápis z mimořádného zasedání Akademického senátu  

konaného  

dne 20.2.2023 od 10:30 v aule AVU 

 
Zasedání proběhlo v místnosti auly hybridně (MS TEAMS).  

 

Přítomni:  

Členky/členové Akademické komory AS (6): 
Nik Timková 
Tomáš Svoboda 
Tomáš Pospiszyl 
Dušan Zahoranský 
Tomáš Džadoň - online 
Tomáš Vaněk - online 
 
Členky/členové Studentské komory AS (4): 
Dorota Václavíková 
Heřman Hůrka 
Jiří Kaňák 
Hedvika Ocásková 
 
Omluveni: 
Členové Akademické komory AS (2): 
Jan Kracík 
Tomáš Otoupal 
Adam Pokorný 
Theodora Popova 
 
Členové Studentské komory AS (3): 
Filip Brandejský 
Cyril Filcik 
Matouš Kašpar 
 

 
Akademický senát byl usnášeníschopný pro projednání všech bodů programu. 
Průběh zasedání zapsala tajemnice AS L. Pesrová. 
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Navržený program zasedání:  
 

1. Schválení programu mimořádného zasedání 
2. Diskuze senátu k akreditacím 

 
Průběh zasedání 
 
1. Schválení programu 
K navrženému programu mimořádného zasedání nebyly vzneseny žádné náměty, nikdo ze 
senátorů a senátorek nepožádal o doplnění programu, proto předsedkyně senátu N. 
Timková vyzvala senát k hlasování o jeho schválení. 
 
Hlasování: 9 ano (jednomyslné). Nehlasoval D. Zahoranský, který přišel na zasedání senátu až 
po hlasování. 
Závěr: Program mimořádného zasedání AS byl schválen. 
 
 

2. Diskuze senátu k akreditacím 
 
Předsedkyně senátu N. Timková zahájila diskuzi k tématu.  
 
T. Pospíšil se podělil o své dojmy ze zasedání Programové rady (PR), které se ten den jako její 
člen zúčastnil: Debata se opět točila v kruhu, nedospělo se k žádnému rozhodnutí. 
Nepohneme se nikam, pokud nebude jasně rozhodnuto, jaký program bude vybrán. S tím 
souhlasili jmenovitě T. Vaněk a T. Džadoň, ale i další. 
 
D. Václavíková, která byla rovněž přítomna na zasedání PR tentýž den, zdůraznila navíc, že 
ani po týdnu se k ničemu nedošlo, debaty probíhaly stále na abstraktní úrovni, a to vzhledem 
k tomu, jak neúprosně tlačí čas, považuje za problematické. Hledá další postup ve věci. 
 
Probíhala dále živá diskuze. V podstatě jednomyslně se všichni senátoři a senátorky shodli na 
tom, že situace je kritická, a je třeba bezodkladně požádat vedení, které dosud na věc nijak 
nereaguje, aby ihned rozhodlo, který z navrhovaných nových studijních programů bude 
vybrán pro akreditační zpracování. Klíčové je co nejdříve znát zadání (příprava spisu je 
náročná nejen časově a personálně, navíc specializované orgány mají své lhůty 
v rozhodovacím procesu, na které je nutno brát zřetel a další aspekty – T. Vaněk, D. 
Zahoranský). 
Toto stanovisko senátu, které je zároveň apelem směrem k vedení AVU, bylo zpracováno do 
podoby oficiálního vyjádření na základě tohoto mimořádného zasedání - text zformuloval na 
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místě T. Pospiszyl a s jeho předběžným zněním všichni přítomní senátoři a senátorky 
souhlasili. Zde jeho znění: 
 
 
Vyjádření Akademického senátu AVU k akreditacím ze dne 20.2.2023  
 

 

Senát se na dvou mimořádných zasedáních dne 15. února a dne 20.února, zabýval stavem přípravy 
nových akreditací. Senát jednohlasně apeluje na rektorku a vedení AVU, aby urychleně učinili jasná 
rozhodnutí ohledně základních parametrů připravovaných akreditací, tedy délku studia a rozdělení či 
nerozdělení studia na bakalářský a magisterský stupeň, organizační struktura studia a školy, kreditní 
systém. Jsme přesvědčeni, že nebude-li  v těchto oblastech okamžitě rozhodnuto, může se to projevit 
v kvalitě akreditací.  
 

Akademický senát AVU  

 
 
Znění vyjádření po skončení zasedání rozeslala předsedkyně AS všem senátorům a 
senátorkám, včetně těch, kteří nebyli přítomni na zasedání, k případným připomínkám. Bylo 
dohodnuto, že zástupci studentské komory v čele s místopředsedkyní senátu osobně navštíví 
po skončení zasedání rektorku, aby jí poinformovali o výsledku dnešního mimořádného 
zasedání, kdy přetlumočí stručně pointu vyjádření senátu - viz výše. 
 
H. Hůrka: Do budoucna navrhl vytvořit vizuální identitu důležitých senátních dokumentů, 
jako jsou vyjádření a stanoviska (logo, hlavička) – zdůraznit jejich jednoznačnost. 
 
Na návrh T. Pospiszyla, že by senát měl vedení postavit následně před jakési moratorium 
v požadovaném rozhodování, souhlasila i většina přítomných senátorů a senátorek. 
 
D. Zahoranský také upozornil, že kromě zásadního rozhodnutí popsaného ve výše zmíněném 
vyjádření je rovněž velmi důležité zároveň rozhodnout o modelu zvoleného typu studia – 
podobě přijímacího řízení, státních zkoušek, hodnocení studujících atd. 
 
T. Svoboda připomněl opět funkci senátu nikoli jako rozhodovacího orgánu, ale jako orgánu 
poradního – z této pozice nicméně může senát vyjadřovat své výhrady i ke konečnému 
rozhodnutí vedení.   
 
D. Václavíková poinformovala senát o tom, že Programová rada byla požádána , aby 
zpracovala oba navrhované modely akreditací separátně kvůli srozumitelnosti (dosud 
prezentované vizuální schéma je nepřehledné a bez hlubšího vysvětlení těžko 
rozklíčovatelné).  
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Na dotaz N. Timkové, kdo a jak se podílí na tvorbě akreditačního spisu, odpověděl D. 
Zahoranský: 

- Prorektorka pro studijní záležitosti – hlavní koordinátorka, hlídá rytmus práce 
- Garanti předmětů – zpracovávají obsahy předmětových karet 

 
T. Vaněk: Mrzí ho obecná frustrace členů a členek PR, že se neustále něco odpracovává, ale 
od vedení chybí konstruktivní odezva. 
  
D. Zahoranský: Za velmi nešťastný považuje nezvládnutý personální tah ze strany vedení, kdy 
byla v dané kritické situaci ukončena spolupráce s nedávno přijatou specialistkou na 
akreditace. 
 
Poté byla diskuze k jedinému tématu akreditací předsedkyní senátu ukončena. 
 
 
 
Předsedkyně spolu s dalšími senátory a senátorkami poté připravovali návrh struktury 
programu příštího řádného zasedání dne 1.3.2023. Předsedkyně senátu vyzvala přítomné 
senátory a senátorky, aby jí písemně (emailem) co nejdříve předložili své případné body, 
které by chtěli na příštím zasedání zařadit do programu.  
 
Senát se jednomyslně shodl, že na příštím řádném zasedání nejprve projedná vlastní body, a 
poté dá prostor vedení AVU (report rektorky za rok 2022, web, CRP, zdroje financování 
mimo MŠMT). Vedení by mělo vystoupit v 11:30. 
 
T. Vaněk: požádal zařadit k projednání s vedením plánované vynaložení AVU s prostorem ve 
Veletržní v rámci rozpočtu školy, neboť vedení zatím nemá v tomto žádnou koncepci.  
 
Na konci zasedání byla též zmíněna důležitost co nejdříve pořídit nástěnku AS AVU a umístit 
ji na hlavní budově a vymyslet též logo senátu.  
Místopředsedkyně senátu a předsedkyně senátu také připomněly, že na příštím zasedání 
můžeme také diskutovat o pracovních senátních skupinách zaměřených vždy na určitou 
oblast.  
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Příští zasedání AS: 
 
Příští zasedání AS je řádné a koná se 1. března 2023 od 9:30 v aule. 
 

Zapsala Lucie Pesrová 24.2.2023 


